

*Nace la Revista de Estudios Kantianos.
Publicación Internacional de la SEKLE*

La Junta Directiva de la Sociedad de Estudios Kantianos en Lengua Española (SEKLE) se complace en anunciar el nacimiento de la *Revista Estudios Kantianos. Publicación internacional de la SEKLE*. Se trata de una publicación electrónica que se acoge a la plataforma *Open Journal Systems* en la siguiente dirección: <https://ojs.uv.es/index.php/REK/index>, con sede en el Departamento de Filosofía de la Universidad de Valencia. El equipo editorial está formado por Hernán Pringe (Univ. de Buenos Aires) y Pedro Jesús Teruel (Univ. de Valencia), en calidad de editores, y Fernando Moledo (Univ. de Buenos Aires) en calidad de secretario de edición.

Tal y como se recoge en el Art. 2 de los estatutos, los objetivos científicos de la SEKLE consisten en “fomentar el estudio de la filosofía de Kant, de su época, de sus antecedentes y de su influjo posterior, así como de los temas relacionados con su pensamiento, su método filosófico y su posible desarrollo y apropiación actuales”. Esos objetivos equivalen al planteamiento programático de la revista (REK), que desea dar cabida a resultados de investigaciones científicas de elevada calidad, redactadas en lengua castellana (por ser propia de la Sociedad a la que la REK sirve como órgano científico), alemana (por ser la lengua de Kant) o inglesa (por ser lengua franca en el actual contexto global) y referidas a cualquiera de los ámbitos relativos a la filosofía kantiana, o en los que la presencia de ésta tenga una relevancia significativa. En particular, se recogerán colaboraciones (artículos científicos y reseñas de libros) vinculadas a cualquiera de los siguientes campos, que se corresponden con las 9 secciones editoriales de la revista:

1. Obra precrítica (editor Jacinto Rivera de Rosales, UNED).
2. Teoría del conocimiento, Filosofía de la ciencia y Metafísica (editora Claudia Jáuregui, Univ. de Buenos Aires).

3. Moral y Religión (editor Vicente Durán Casas, Pontificia Univ. Javeriana de Bogotá).

4. Filosofía política, Derecho e Historia (editor Wilson Herrera, Univ. del Rosario, Bogotá).

5. Estética (editor Julio del Valle, Pontificia Univ. Católica de Perú, Lima).

6. Kant y otros pensadores, tanto anteriores como posteriores a él (editor Jesús Conill, Univ. de Valencia).

7. La actualidad de Kant (editor Gustavo Leyva, Univ. Autónoma Metropolitana - Iztapalapa, Méjico).

8. Historiografía y fuentes kantianas (editora María Jesús Vázquez Lobeiras, Univ. de Santiago de Compostela).

9. Reseñas, debates, entrevistas, crónicas, informaciones (editores Paula Órdenes Azúa, Univ. de Heidelberg y Pablo Oyarzún, Univ. de Chile).

La aceptación de originales se ajusta al procedimiento de evaluación ciega por pares. El único cauce para enviar colaboraciones a la REK es su plataforma informática, que garantiza el anonimato y la transparencia del proceso de revisión y favorece, por lo tanto, su objetividad científica. Las normas de publicación, así como los criterios de evaluación, se encuentran detallados en el apartado correspondiente de la plataforma: <https://ojs.uv.es/index.php/REK/about/editorialPolicies#peerReviewProcess>

La periodicidad de la revista es semestral. El primer número se encuentra disponible en el siguiente enlace: <https://ojs.uv.es/index.php/REK/index>.

Los editores de la REK, así como la Junta Directiva de la SEKLE, se complacen en invitar a todas las personas interesadas a participar en este proyecto. El **próximo 28 de junio** es la fecha límite para hacer llegar los textos originales a la plataforma electrónica con el fin de iniciar el proceso de evaluación y aceptación de cara a la composición del volumen nº 2 de la revista, cuya publicación está prevista para octubre del 2016. No obstante la plataforma permanecerá abierta en todo momento para la recepción de originales, que podrán ser publicados en los números sucesivos de la REK. Las contribuciones deben enviarse a través del siguiente enlace: <https://ojs.uv.es/index.php/REK/login>. Se ha habilitado asimismo la siguiente dirección de correo electrónico sekle.revista@gmail.com, en donde es posible consultar dudas, enviar sugerencias, etc.

La Junta Directiva de la SEKLE (<http://sekle.org/>)

Espallar a reflexión en contextos adversos

Durante a terceira semana do pasado novembro a Facultade de Filosofía da Universidade de Santiago de Compostela uniuse á celebración do Día Mundial da Filosofía en 2015. Esta xornada foi proclamada pola Conferencia Xeral da UNESCO no ano 2002, dando lugar á programación e realización de diferentes actividades arredor do mundo durante o terceiro xoves do mes de novembro. Partindo desta base e con total autonomía, numerosas localidades en todo o mundo decidiron amosar o seu interese por esta disciplina extendendo a celebración de eventos aos días que colindan coa devandita data, chegando a abranguer períodos dunha semana enteira.

O caso da celebración do Día Mundial da Filosofía en Santiago de Compostela foi similar e, se cabe, aínda máis sentido: aproveitando os continuos ataques recibidos pola filosofía no ámbito do ensino medio e superior, e contando co respaldo da Xunta de Facultade, alumnas do centro e compoñentes da equipa docente decidimos unirnos a esta convocatoria internacional por primeira vez na nosa cidade. Convocatoria que non ficou no terceiro xoves de novembro, senón que se prolongou do 16 ao 19 do mencionado mes. Baixo o nome de “Filosofía na Rúa: Celebrando o Día Mundial da Filosofía en Compostela”, personalidades implicadas en diferentes campos déronse cita para visibilizar a cantidade de discursos que se ven atravesados pola reflexión filosófica, así como algunhas das diversas formas que esta pode adoptar. Porén, o nome escollido para esta celebración non foi casual: ante as acusacións de excesivo academicismo que sofre a nosa disciplina, consideramos axeitado ofrecer unha resposta alternativa, dinámica e inclusiva. Na procura dunha maior achega e participación por parte do público, a meirande parte das actividades propostas leváronse a

cabo en espazos alleos á propia facultade como bares e pubs. Inmersas nesta zona de confort, filosofía e sociedade atoparon un novo punto de encontro durante estas xornadas... aínda que nunca estiveran realmente separadas.

Á espera dunha nova cita en novembro de 2016, cómpre lembrar as actividades que se levaron a cabo nesta primeira edición do Día Mundial da Filosofía en Santiago de Compostela: un recital de seis pezas para piano de Friedrich Nietzsche a cargo de Pablo Seoane (USC). Un obradoiro co título “Falar do que non se pode falar. A experiencia do baleiro na filosofía da India e no atomismo grego”, realizado por Kali Ferrández (USC) e Javier Turnes (IES Fernando Blanco de Cee). A presentación do libro “Delourando os días” coa participación de Xosé Lorenzo Tomé (autor, IES Miraflores de Oleiros), Alberto Sucasas (Universidade da Coruña) e Eduardo Bangueses (IES de Santa Comba). Un recital de poesía filosófica coordinado por Martin Gestalt (USC) e Diego Horschovski (USC). Unha representación da obra de teatro “Té con Kant”, levada a cabo pola compañía Inversa Teatro. Unha presentación sobre Ética Animal sobre “Ética alén do especismo”, a cargo de Oscar Horta (USC). Un seminario denominado “Pensar o cinema coa filosofía” dirixido por Belén Vázquez (USC). E, por último, unha conferencia titulada “Facultad@s para moito. Viaxe apaixonante dun filósofo metido a escritor, xestor cultural, director de equipos humanos...” impartida por Francisco Castro (Editorial Galaxia).

Sara G. Fernández